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Miksi tämä kokous 

Pian 2023 vuosikokouksen jälkeen vesiosuuskunta sai Martti Hätiseltä laskuja, joissa laskutetaan 6 kk 
irtisanomiskorvausta korkoineen ja laskuja erinäisistä CAD piirustuksista korkoineen.  Vesiosuuskunnan 
aikaisemman hallituksen aloittama poliisitutkinta oli päättynyt ennen vuosikokousta syyttäjän tekemään 
tutkinnan rajoittamispäätökseen. Tutkinnanjohtaja oli päätynyt tulokseen että mahdollisesta rikoksesta ei 
ole näyttöä ja katsonut, että tutkintapyynnössä esitetyissä asioissa on kyse sopimus/palkka riidasta. 
Tällainen asia tulisi ratkaista vesiosuuskunnan sääntöjen 28 pykälän mukaisesti joko alioikeudessa tai 
välimiesmenettelyssä.   

Tämän kokouksen tarkoituksena on selvittää taustoja, miksi silloinen hallitus on päätynyt IT System Service 
MH Oy:n  ja WA Tailorin sopimuksen purkuun ja asiaan liittyviin tutkintapyyntöihin. Tämä antaa pohjan 
kokoukselle tehdä päätös miten tästä tilanteesta jatketaan eteenpäin. Asian vieminen jäsenistön 
päätettäväksi on tärkeää, koska tässä asiassa on kyse vesiosuuskunnan mittakaavassa merkittävästä asiasta. 
Mahdollisten jatkotoimien ajallinen kesto, mahdollinen kustannus ja saavutettava lopputulos on epävarmaa. 
Myös tämän vuoksi on parempi että nimenomaan jäsenistö tekee päätöksen eikä vain vesiosuuskunnan 
hallitus.  

Hallitus toivoo myös, että tämä kokous lisää läpinäkyvyyttä vesiosuuskunnan hallintoon ja toisaalta sen 
käsittelemiin asioihin. Toiveena on, että mahdolliset jäsenistön jakolinjat, jotka ovat olleet paranemassa 
eivät repeä enää uudestaan vaan voimme käsitellä asiat asioina. Vesiosuuskunnan hallituksen toiminnan 
perustana on ja pitää olla osuuskuntalain 1 luvun 8 pykälän mukaisesti: ”Osuuskunnan johdon on 
huolellisesti toimien edistettävä osuuskunnan etua.” 

 

 



 

Katsaus historiaan 

Martti Hätinen ilmoitti vesiosuuskunnan hallitukselle vuonna 2015, että aikoo jäädä eläkkeelle, mutta 
voivansa jatkaa toimitusjohtajan tehtäviä yrityksensä IT System Service MH Oy kautta. Hänen kanssaan 
tehtiin sopimus vuoden 2016 loppuun asti ja samanlainen sopimus tehtiin myöhemmin vuodesta 2017 
eteenpäin. Sopimuksen teon ehtona oli että kokonaiskustannukset eivät nouse. Sopimuksessa on sovittu 
että toimitusjohtajan töistä maksetaan 2000 euroa kuussa (ALV 0%) ja erillistöistä 36 euroa tunti (ALV0%) 
(Liite 2).  Martti Hätinen jatkoi siten samassa kaksoisroolissa (toimitusjohtaja ja hallituksen puheenjohtaja) 
kuin aikaisemminkin. Sopimuksessa ei ole määritelty toimitusjohtajan tehtäviin kuuluvia töitä, joten raja 
kiinteään palkkioon kuuluvien töiden ja erillislaskutettavien töiden välille jäi epäselväksi.  

 



 

Toimintatapa vuosina 2016-2019 

Martti Hätinen on vesiosuuskunnan hallituksen puheenjohtajan roolissaan hyväksynyt sekä oman 
yrityksensä IT System Service MH Oy:n että poikansa yrityksen WA Tailor Oy:n vesiosuuskunnalle lähettämät 
laskut. Näitä laskuja ei ole näytetty hallitukselle , hyväksytetty hallituksella tai käsitelty hallituksen 
kokouksissa. Laskut on laitettu suoraan maksuun Martti Hätisen hyväksynnällä ja kirjanpitäjä on vienyt ne 
kirjanpitoon Martti Hätisen ohjeiden mukaisesti eri kirjanpitotileille. Esimerkkinä lasku (Liite 3) jossa ITSS 
MH Oy:n lasku on hajautettu tileille 

1123 vesijohtoverkosto,alv 24% 

6625 korjaustyöt putkilinj. ALV 24% 

6930 kirjanpito ja asiakaspalvelu ALV 24% 

Eri kirjanpitotilien tarkoituksena on auttaa seuraamaan miten tulot ja menot kohdistuvat eri toiminteisiin. 
Maksujen hajauttamiselle eri tileille kirjanpidossa on siten selkeä peruste, mutta tästä seuraa myös että 
tuloslaskelmasta on mahdotonta saada kokonaiskuvaa IT System Service MH Oy:lle ja WA Tailor Oy:lle 
maksetuista palkkioista. Osa maksuista menee myös taseen puolelle (esim. 1123), joten nämä eivät edes 
näy tuloksen puolella. Kokonaiskustannukset olisi pitänyt näkyä toimintakertomuksen ”Maksetut palkat ja 
palkkiot” osiossa, mutta niissä olevat luvut sisältävät vain osan maksetuista korvauksista.  Vasemmalla 
toimintakertomuksien luvut ja oikealla mitä siellä olisi pitänyt lisäksi olla (luvut ALV 0%). 

2016 

-tilintarkastajat  1040 -ITSS muut   22.346 

-hallituksen kokouspalkkiot 900 -WA Tailor muut 8.136 

-kirjanpito ja asiakashallinta 17.359,98  

-asiantuntijapalvelut 30.880  

2017 

-tilintarkastajat  1090 -ITSS muut  27.522 

-hallituksen kokouspalkkiot 1530 -WA Tailor muut 24.116,40 

-kirjanpito ja asiakashallinta 20.467,44  

-asiantuntijapalvelut 24.000 

2018 

-tilintarkastajat  1490 -ITSS muut  29.790  

-hallituksen kokouspalkkiot 1890 -WA Tailor muut 1.088 

-kirjanpito ja asiakashallinta 27.419,26  

-asiantuntijapalvelut 24.000 

2019 

-tilintarkastajat  1590 -ITSS muut  30.276 

-hallituksen kokouspalkkiot 1215 -WA Tailor muut 24.583,5 



-kirjanpito ja asiakashallinta 9.765,15 * 

-asiantuntijapalvelut 24.000  * 

*Nämä peitetty korjauslakalla paperiversiossa, ei ole sähköisessä versiossa,pitäisi olla peittämättä 

Vertailun vuoksi luvut vuodelta 2014 

-tilintarkastajat  910  

-hallituksen kokouspalkkiot 945 

-toimitusjohtaja 8.856 

-kirjanpito  13.146  

-laskutus  8.764  

 

Hallitus on kokoontunut harvoin eikä hallituksen kokouksissa ole käyty laskuja läpi. Tämä yhdessä edellä 
esitetyn kanssa tarkoittaa, että hallituksella ei ole ollut oikeanlaista kuvaa kuinka suuret menot ovat 
syntyneet IT System Service MH Oy:n ja WA Tailor Oy:n laskutuksista. Alla hallituksen kokousten määrät 
vuosittain ja kokousten kestoajat. 

2016  3 kokousta, 2t, 30 min, 2h = 4,5 t 

2017  5 kokousta, 1t25, 2t5, 30min, 1t30, 1t40 = 7t 10min 

2018  4 kokousta, 2t20, 30min, 10min, 2t30 = 5,5 t 

2019  4 kokousta, 30min, 2t30, 50 min, 2h57 = 6h 47min   

 



 

Maksetut laskut IT System Service MH Oy:lle  ja WA Tailorille vuosina 2016-2019 

Alla on tositteiden pohjalta tehdyt laskelmat ITSS MH Oy:lle ja WA Tailorille maksetuista laskuista.   

IT System Service MH oy:lle maksettu_ 

 Kuukausipalkka Ylim tunnit Extra Yhteensä Alv+ 

2016 24000 782,5 28170 52170 64690,80 

2017 22000 784,5 28242 50242 62300,08 

2018 22000 916,5 32994 54994 68192,56 

2019 24000 963 34668 58668 72748,32 
 

Rivillä viimeinen luku on ITSS:lle maksettu korvaus vuosittain (alv 24%). Luvuista puuttuvat maksetut 
kilometrikorvaukset, tietoliikenneyhteyksien maksut ja maaliskuusta 2017 lähtien maksettu 
työhuonekorvaus 120 euroa/kuukausi (alv 0%). 

Tarkemmat tiedot maksuista löytyvät liitteestä 4 ja skannatut tositteet tosite kansiosta PTVOKin sivuilta. 

Työmäärä esim. verkoston rakentamisen takia ei ole oleellisesti muuttunut. Ohessa vuosittain rakennetut 
verkostometrit. Vuosi 2014 on vertailun vuoksi mukana. 

 Vesijohto m Viemäri m 

2014 2998 893 

2016 716 0 

2017 2749 0 

2018 1273 169 

2019 965 0 
 

WA Tailorille maksetut korvaukset: 

2016 8136 10088,64 

2017 29041,4 36011,34 

2018 17716 21967,84 

2019 24583,5 30483,54 
 

Jälkimmäinen luku on vuosittain maksetut korvaukset (alv 24%).  

Tarkemmat tiedot maksuista löytyvät liitteestä 5 ja skannatut tositteet tosite kansiosta PTVOKin sivuilta.  

Vuoden 2017 luvuissa on WA Tailorille maksettu ennakkomaksu 12.400 (alv 24%) etävälvontalaitteiden 
hankinnasta ja asennuksesta (liite 6). Tällaisia laitteita ei PTVOKille ole koskaan asennettu.  

 

 

 

 



 

Hyvän hallintotavan vastainen toiminta 

Hyvän hallintotavan mukaisesti olisi ITSS MH Oy:n ja WA Tailor Oy:n laskujen tarkastajana/hyväksyjänä 
pitänyt olla joku muu kuin Martti Hätinen. Tämä olisi voitu hoitaa monella eri tavalla esim.:  

-hallituksen puheenjohtaja olisi ollut joku muu kuin Martti Hätinen 

-laskut olisi tarkastanut/hyväksynyt hallituksen varapuheenjohtaja (ollut aikaisemmin käytössä PTVOKissa) 

-laskut olisi käsitelty hallituksen kokouksessa ja merkitty pöytäkirjaan 

 

Vuosikokoukselle tuoduissa toimintakertomuksissa ”Maksetut palkat ja palkkiot” osio sisältää vain osan 
kyseisistä menoista. Tämä on antanut jäsenistölle virheellisen kuvan menorakenteesta, eikä ole antanut 
mahdollisuutta puuttua tai kyseenalaistaa toimintaa. 

Vuonna 2017 WA Tailor Oy:lle maksettu 10.000 euron (ALV 0%) ennakkomaksu olisi pitänyt tuoda 
hallituksen tietoon viimeistään 2017 lopussa, koska sen kohteena oleva asia ei toteutunut vuoden 2017 
aikana. Tätä asiaa ei myöskään tuotu koskaan hallituksen tietoon vaikka se ei ole koskaan toteutunut. 

Tilintarkastaja kiinnitti hallitukselle tarkoitetussa tilintarkastuspöytäkirjassa 3 vuonna peräkkäin (tilikaudet 
2018-2020) huomion laskujen hyväksyntä menettelyyn. Näitä pöytäkirjoja ei koskaan esitelty hallitukselle 
eikä tätä asiaa korjattu. 

WA Tailor Oy:n kanssa on tehty suullisia sopimuksia, joista osasta on tehty jälkikäteen kirjallinen sopimus. 
Tällainen ei ole sopivaa varsinkin kun on kyse oman pojan yrityksestä, jossa on myös itse hallituksen 
varajäsenenä ja jonka markkinointia myös itse tekee. 

 

 



 

Saapuneet laskut 

Martti Hätiseltä ovat vuosikokouksen jälkeen tulleet seuraavat ITSS:n laskut. Lasku 6kk 
irtisanomiskorvauksesta myöhästymiskorkoineen suuruudeltaan 19283,14 (ALV 24%). Erinäisiä CAD laskuja 
myöhästymiskorkoineen liittyen Marja-Ahon rakentamiseen suuruudeltaan 874,20 (ALV 24%), 3642,50 (ALV 
24%) ja 2185,50 (ALV 24%). Martti Hätisen mukaan hänellä ei ole muita vaateita. 

Martti Hätisen mukaan CAD piirrosten tekeminen on sovittu työmaakokouksessa. Kyseisen kokouksen 
pöytäkirjassa (Martti Hätisen laatima) ei asiasta ole mainintaa. Vesiosuuskunta on jo aikaisemmin kiistänyt 
näiden laskujen perusteet. Edelleenkään ei näitten laskujen osalta ole perusteita niiden maksamiseen. 

Irtisanomiskorvauksen osalta on vesiosuuskunta aiemmin ilmoittanut, että kyse on ollut sopimuksen 
purusta ei irtisanomisesta ja tällä perusteella jättänyt korvauksen maksamatta. 

 



 

Miten tästä eteenpäin 

 

Aikaisemman hallituksen aikana suoritetut tutkintapyynnöt ovat päättyneet syyttäjän tekemään tutkinnan 
rajoittamispäätökseen. Päätöksen perusteluna oli että ei ole näyttöä rikoksesta. Tutkinnanjohtajan 
kommenteissa oli että esitetyissä asioissa on kyse pääasiassa sopimus/palkka riidoista, jotka pitäisi käsitellä 
osuuskunnan sääntöjen mukaisesti alioikeudessa tai välimiesmenettelyssä.  

Vesiosuuskunnan hallitus tarjosi Martti Hätiselle ennen vuosikokousta sovintoesitystä, mutta Martti Hätinen 
ei tähän suostunut. Vuosikokouksen ja Hätiseltä tulleiden vaateiden jälkeen hallitus kävi Martti Hätisen 
kanssa neuvottelun, jonka tarkoitus oli esittää Hätiselle hallituksen näkemys asioista ja pyrkiä etsimään 
sovintoesitys, jonka voisi esittää tälle kokoukselle. Hätiselle annettiin aikaa miettiä asiaa kokouksen jälkeen 
ja ilmoittaa mikä olisi hänen puoleltaan hyväksyttävä esitys. Hallituksen pj sai suullisen tarjouksen, jonka 
mukaan 6 kk irtisanomiskorvaus olisi maksettava, mutta ilman myöhästymiskorkoja ja CAD laskuja ei 
tarvitsisi maksaa. Hätinen ei ottanut kantaa mahdollisiin WA Tailorin vaateisiin. 

Tutkintapyyntö on käsitelty eikä uuden tekeminen ole järkevä vaihtoehto. Päävaihtoehdot mennä eteenpäin 
ovat  

1. Sopiminen 
2. AVI:n erityistilintarkastus 
3. Alioikeuteen tai välimiesmenettelyyn meno 
4. Ei tehdä mitään 

Sopimisvaihtoehto tarkoittaa joko Martti Hätisen tarjoaman tarjouksen hyväksymistä tai oman tarjouksen 
tekemistä. Molemmissa tapauksissa pitää olla päätetty, mitkä ovat jatkotoimenpiteet mikäli sopimukseen ei 
päästä. 

AVI:n erityistilintarkastus vie aikaa ja aiheuttaa osuuskunnalle kustannuksia, mutta voi mahdollisesti tarjota 
pohjan vaateiden esittämiseen alioikeudessa tai välimiesmenettelyssä. Myös sopiminen on tämän jälkeen 
mahdollisuus. 

Alioikeuteen tai välimiesmenettelyyn menossa haasteena on vaateiden määrittely eli esimerkiksi millaisia 
korvauksia haemme ja mitkä ovat perusteet. 

Vaihtoehto, jossa emme tee mitään tarkoittaa että kiistämme laskut, mutta emme tee aktiivisesti mitään. 
Reagoimme vasta esitettyihin vaateisiin, jos meidät haastetaan oikeuteen. 

WA Tailorin osalta olisi ollut hyvä, jos olisimme saaneet sovittua asiat myös sinne suuntaan. Sieltä on 
aiemmin tullut joitain vaateita, mutta osuuskunnan palkkaaman lakimiehen vasteiden jälkeen asia ei ole 
jatkunut. Kiertotietä kuulluille mahdollisille tuleville vaateille WA Tailorilta on vaikea nähdä perusteita. 

Toiveena on että kokoukseen osallistujat miettivät mikä heidän mielestään on paras tapa mennä eteenpäin. 
Tämä asia voi herättää monessa ihmisessä voimakkaita tunteita, mutta on varmasti kaikkien etu, että 
yritämme ratkaista tämän asian kiihkottomasti ja osuuskunnan etua ajatellen 

 


